
 

Södermalms stadsdelsförvaltning 
Avdelningen för stadsmiljö 
 
Virkesvägen 3 
Box 90 185 
120 22 Stockholm 
Växel 08-508-12-000 
Fax  
soder@stockholm.se 
start.stockholm 
 

Sida 1 (6)
 

 
 

 

Skrivelse från C och L om badplatser  

 

Svar på skrivelse av Lars Rottem Krangnes (C) och Johan 
Lisspers (L).  
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 

Sammanfattning 
I samband med nämndsammanträdet den 27 april 2023 gav 
Södermalms stadsdelsnämnd stadsdelsförvaltningen i uppdrag att 
bereda en skrivelse av Lars Rottem Krangnes (C) och Johan 
Lisspers (L) om badplatser. I skrivelsen beskrivs att vattnet utgör en 
stor del av Stockholm. Skrivelsens författare vill därför att stadens 
vatten ska tillgängliggöras med fler strandbad, vattennära broar, 
badflottar, badstegar och soldäck. Med anledning av ovannämnda 
önskar skrivelsens författare svar på några frågor som rör 
förvaltningens planering för fler strand- och bryggbad samt 
kartläggningen av fler vinterbadplatser. 
 
Stadsdelsförvaltningen ser positivt på att fler bad kan tillkomma 
inom stadsdelsområdet. Enligt förvaltningen bör i första hand 
platser som anges i Handlingsplan för nya bad 2022 utredas vidare 
innan ytterligare eventuella platser övervägs. 
 
Utöver en utökning av Tanto strandbad finns i dagsläget ingen 
tidplan för eventuella ytterligare nya bad inom stadsdelsområdet. 
Förvaltningen kommer i samband med kommande 
verksamhetsplaner återkomma med förslag på eventuella ytterligare 
platser där fördjupad utredning kan påbörjas. Detta exempelvis 
längs med Årstaviken där bad är tillåtet. Förvaltningen planerar 
även att ytterligare undersöka förutsättningarna för ett bad i 
Hammarby Sjöstad. 
 
Vid ett eventuellt anläggande av en officiell vinterbadplats inom 
stadsdelsområdet, anser förvaltningen att ett sådant i första hand bör 
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placeras intill den befintliga bastuflotten vid Tanto strandbad. 
Likaså rekommenderas eventuella ytterligare bastuflottar att 
lokaliseras till samma plats.  

Bakgrund 
I samband med nämndsammanträdet den 27 april 2023 gav 
Södermalms stadsdelsnämnd stadsdelsförvaltningen i uppdrag att 
bereda en skrivelse av Lars Rottem Krangnes (C) och Johan 
Lisspers (L) om badplatser. 
 
Skrivelsen bifogas som bilaga till tjänsteutlåtandet. 

Ärendet 
I skrivelsen beskrivs att vattnet utgör en stor del av Stockholm. 
Skrivelsens författare vill därför att stadens vatten ska 
tillgängliggöras med fler strandbad, vattennära broar, badflottar, 
badstegar och soldäck. 
 
I skrivelsen anges att det enligt Stockholms allmänna lokala 
ordningsföreskrifter är tillåtet att bada vid friluftsbad som anordnas 
av kommunen samt vid tio utsedda strandlinjer vid Mälaren och 
Saltsjön.  
 
Skrivelsen författare vill att det skapas fler och bättre bad- och 
kallbadsmöjligheter i Stockholms olika stadsdelar. Där 
badmöjligheter helt saknas kan badflottar eller mer permanenta 
badbryggor placeras ut. En annan lösning är att små kallbadhus med 
bastu placeras längs med stadens stränder och kajer. Genom att 
skapa fler badmöjligheter avlastas, enligt skrivelsens författare,  
även de befintliga strandbaden som i flera fall lider av dålig 
vattenkvalitet. 
  
I skrivelsen anges vidare att flera av de badplatser som föreslagits i 
den av staden antagna handlingsplanen för nya bad skyndsamt bör 
tas vidare av berörda nämnder, särskilt vad gäller de platser som 
föreslagits i Hammarby Sjöstad, Brunnsviken, västra Gröndal, 
Farsta Strand samt på norra Stora Essingen. 
 
Vad gäller Södermalm vill skrivelsens författare, förutom en 
utökning av det befintliga strandbadet i Tantolunden, gärna se att 
förvaltningen utreder olika alternativ för badmöjligheter i 
Hammarby Sjöstad, till exempel hur förslaget om ett kallbadhus vid 
Lugnets terrass kan tas vidare eller om ett flytande bad kan 
etableras vid Fredriksdal. Även förslaget om gångvägar och 
badflottar vid Årstabroarna bör utredas. 
 



 

 
 

Tjänsteutlåtande 
Dnr SÖD 2023/474 

Sida 3 (6) 
 

Skrivelse från C och L om badplatser  
 

I skrivelsen beskrivs slutligen att det i stadens budget för 2023 
anges att stadsdelsnämnderna ska bidra till arbetet med att tillskapa 
fler badplatser i enlighet med handlingsplanen. Skrivelsens 
författare anger att det är positivt att förvaltningen i 
verksamhetsplanen aviserat planering av fler strand- och bryggbad 
där det är lämpligt samt kartlägga möjligheterna att anlägga fler 
vinterbadplatser med möjlighet till bastubad. Dock speglas inte 
detta i underlaget för budget 2024–26. 
 
Mot bakgrund av redogörelsen ovan ställs i skrivelsen nedanstående 
frågor till stadsdelsförvaltningen: 
 

1. Hur ser tidsplanen ut för planeringen fler strand- och 
bryggbad samt kartläggningen av fler vinterbadplatser? 

2. Ingår övervägning av badmöjligheter i Hammarby Sjöstad 
samt badflottar vid Årstabroarna i den planering och 
kartläggning som förvaltningen påbörjat? 

3. Hur mycket pengar har förvaltningen avsatt i sin 
investeringsbudget för att uppföra badbryggor, badflottar, 
bastuflottar, badstegar och liknande? 

4. Hur mycket investeringsmedel har nämnden sökt från potten 
Stockholm vid vatten i CM4 för att tillgängliggöra vattnet 
inom sitt geografiska område för bad? 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av stadsmiljöavdelningen inom Södermalms 
stadsdelsförvaltning. Ärendet har behandlats av förvaltningsgruppen 
och pensionärsrådet den 11 september 2023. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Stadsdelsförvaltningen ser positivt på att fler bad kan tillkomma 
inom stadsdelsområdet. 
 
Förvaltningen har deltagit i arbetet med att ta fram den i skrivelsen 
nämnda handlingsplanen för nya bad 2022 som godkändes av miljö- 
och hälsoskyddsnämnden i augusti 2022.  
 
De platser som enligt handlingsplanen möjligen är aktuella att 
undersöka vidare för nya bad inom Södermalms stadsdelsområde är: 

 Anders Franzens park  
 Nedanför Erikdalslundens koloniområde 
 Fredriksdalstorget  
 Hammarbyterrassen 
 Reimersholme (fyra 
 platser) 
 Utökning av Tanto  
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Enligt förvaltningen bör i första hand platser som anges i 
handlingsplanen utredas vidare innan ytterligare eventuella platser 
övervägs.  
 
Nedan besvarar förvaltningen de frågor som ställs i skrivelsen. 
 

1. Hur ser tidsplanen ut för planeringen av fler strand- och 
bryggbad samt kartläggningen av fler vinterbadplatser? 

 
Beträffande tidplan för fler strand- och bryggbad samt kartläggning 
av vinterbadplatser har nämnden i verksamhetsplan 2023 beslutat 
att prioritera en utökning av det befintliga strandbadet i 
Tantolunden. I samband med verksamhetsberättelsen 2023 kommer 
en delrapportering att göras kring hur långt arbetet kommit med att 
utöka badet.  
 
Utöver en utökning av Tanto strandbad finns i dagsläget ingen 
tidplan för eventuella ytterligare nya bad inom stadsdelsområdet. 
Förvaltningen kommer i samband med kommande 
verksamhetsplaner återkomma med förslag på eventuella ytterligare 
platser där fördjupad utredning kan påbörjas.  
 
Vad gäller kartläggningen av vinterbadplatser har förvaltningen 
stämt av detta med stadsledningskontoret som håller i årets aktivitet 
gällande denna fråga. De har identifierat att det finns ett flertal 
frågor och oklarheter kring ansvar, tillsyn, drift, underhåll och 
finansiering av vinterbad. Därtill konstaterar stadsledningskontoret 
att vinterbadplatser och bastubad idag inte är reglerat i någon 
nämnds reglemente.  
 
Vid ett eventuellt anläggande av en officiell vinterbadplats inom 
stadsdelsområdet, anser förvaltningen att ett sådant i första hand bör 
placeras intill den befintliga bastuflotten vid Tanto strandbad. 
Likaså rekommenderas eventuella ytterligare bastuflottar att 
lokaliseras till samma plats. Detta då det inte råder badförbud i 
området och att det redan finns anläggningar såsom bryggor och 
vedbod vid platsen. 
 
Ingår övervägning av badmöjligheter i Hammarby Sjöstad samt 
badflottar vid Årstabroarna i den planering och kartläggning som 
förvaltningen påbörjat? 
 
Ovan nämnda platser ingår inte i den fördjupade utredning som 
förvaltningen i år har påbörjat. I enlighet med verksamhetsplan 
2023 omfattar den pågående utredningen en utökning av det 
befintliga strandbadet i Tantolunden.  
 



 

 
 

Tjänsteutlåtande 
Dnr SÖD 2023/474 

Sida 5 (6) 
 

Skrivelse från C och L om badplatser  
 

På samtliga platser som i Handlingsplan för nya bad 2022 föreslås 
som möjliga för nya bad inom Södermalms stadsdelsområde, råder 
badförbud med undantag från vissa sträckor längs Årstaviken.  
 
Förvaltningen kommer att arbeta med att undersöka vilka ytterligare 
platser, utöver breddning av det befintliga strandbadet i 
Tantolunden, där det bedöms finnas bäst förutsättningar för nya 
bad. Detta exempelvis längs med Årstaviken där bad är tillåtet. 
Förvaltningen planerar även att ytterligare undersöka 
förutsättningarna för ett bad i Hammarby Sjöstad.  
 
Förvaltningen kommer i samband med kommande 
verksamhetsplaner återkomma med förslag på eventuella ytterligare 
platser där fördjupad utredning kan påbörjas. 
 

2. Hur mycket pengar har förvaltningen avsatt i sin 
investeringsbudget för att uppföra badbryggor, badflottar, 
bastuflottar, badstegar och liknande? 

 
I stadsdelsnämndens budget för 2023 är följande medel ämnade för 
ovanstående: 
 

 Reinvesteringsåtgärder på befintlig bastuflotte vid Tanto 
strandbad: 0,1 mnkr. 

 Renovering av brygga vid Hornstulls strand: 2,0 mnkr 
(varav 1,0 mnkr är erhållna medel från potten ”Stockholm 
vid vattnet”) 

 Utökning av Tanto strandbad (utredning): 0,2 mnkr. 
 

3. Hur mycket investeringsmedel har nämnden sökt från potten 
Stockholm vid vatten i CM4 för att tillgängliggöra vattnet 
inom sitt geografiska område för bad? 

 
Förvaltningen har hittills sökt och erhållit 1,2 mnkr från centrala 
medelsreserven för att tillgängliggöra vattnet inom 
stadsdelsområdet. Nedan framgår vilka insatser som utförts: 
 

 Okulär besiktning av skadad badbrygga nedanför 
Eriksdalslundens koloniträdgårdsförening (2021). Denna 
brygga anser förvaltningen vara prioriterad att renovera före 
att eventuella ytterligare bryggor anläggs längs med 
Årstaviken där bad är tillåtet.  

 En solbrygga på västra Reimersholme har tillgängliggjorts 
med en trappa (2022).  

 En brygga vid Hornstulls strand som varit avstängd av 
säkerhetsskäl, renoveras och tillgängliggörs 2023. 
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Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet som svar på skrivelsen. 

Jämställdhetsanalys 
Förvaltningen bedömer att ärendet inte har någon påverkan på 
förhållandet mellan könen eller jämställdhet. Därmed har inte någon 
ytterligare jämställdhetsanalys gjorts. 

Expedieras till 
Stadsmiljöavdelningen. 
 
Alexandra Wynn  Andreas Evestedt 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Södermalms 
stadsdelsförvaltning 
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Bilaga 
Skrivelse från Lars Rottem Krangnes (C) och Johan Lisspers (L) om 
badplatser. 
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